

# ၂၀၂၀ ကီရိပံ၊ ယီ၊ တပ်ယုထာ အမူးတဖန်

## ပုၤဖာစၢ်ဖိ တဖန်အတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖး

ကဘၣ်တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤမၤအီၤဒ်တၢ်ဒီတဒၢ၊ COVID-19 တၢ်ဆါကီၢ်ကီၢ်လၢၤလၢၤ အတၢ်နဲၣ်လီၤ အသိးန့ၣ်လီၤ.

ပုၤဖာစၢ်ဖိတဖန်န့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢကဟ့ၣ်တၢ်ဖးလၢတၢ်ခူသ့ၣ်ဒီးတၢ်သဘျုးပုၤဒ်တၢ်ယုထာမူး တၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျၢ အိၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ.



### တၢ်သုးတၢ်ကျဲၤတဖန်ဒ်သိးပုၤဖာစၢ်ဖိတဖန်ဟ့ၣ်တၢ်ဖးကသုကညီဖဲတၢ်ယုထာမုၢ် နံၤအခါ.



တၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤလီၤကျဲၤလၢအတၢ်အိၣ်ဒီး တၢ်နိးတၢ်ဘျဲးတဖန် ပုၤဖာစၢ်ဖိတဖန်ဖဲအလဲၤဆူတၢ်ဖးဒးအခါဒ်သိးလဲၤ ဝဲဘျုးဆူဆူတၢ်အိၣ်တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲ တၢ်နိးတၢ်ဘျဲးတဘျီအိၣ်ဘၣ်. ပုၤလၢအမၤစၢၤ အီၤမုၢ်အိၣ်န့ၣ်ကဘၣ်ဖိၣ်ယၢ်အဝဲသ့ၣ်အစု န့ၣ်ခံဒီးအိၣ်စီၤစ့ၤဒီးအဝဲသ့ၣ်တၢ်ဘၢၣ်စၢၤဒ် အကြးဝဲလီၤ.



ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးဒးဖိလၢတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖး ကသုကညီအဂီၢ် လၢတၢ်ဖးဒးဖိပုၤန့ၣ်စီၤနီၢ်ခိၣ်အမဲၣ်ဖဲခိၣ်ဒီးတၢ်ဖးပီၤ အကစီၤထီၣ်န့ၣ်ကဘၣ်မုၢ်တၢ်သ့ၣ်တဖန်လၢ ပုၤဖာစၢ်ဖိတုၤယီၤညီ ဒီးသုဝဲတဖန်လီၤ.



တၢ်ပျဲးဒုးန့ၣ်လီၤဆိဒီးတၢ်မၤ စၢၤလၢ တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖးကသုကဘျုးအဂီၢ် တၢ်ဖးဒးန့ၣ်ကဘၣ်မုၢ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အခိၣ်ထံး ကတၢ်တကထၢမ့တမ့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ကဘၣ် အိၣ်ဒီးလီၤသဟီၣ်တၢ်ထီၣ်တၢ်လီၤဒးဖိဒ်သိးပုၤ ဖာစၢ်ဖိတဖန်, ပုၤသ့ၣ်ကသုပုၤတဖန်ဒီးပိၣ်မုၢ် ပိၣ်မၤလၢအအိၣ်ဒီးဖိဆဲးတဖန်လဲၤထီၣ်က့ၤလီၤကသုက ညီအဂီၢ်ဒီးတၢ်ကဘၣ်ပျဲးန့ၣ်လီၤဆိအဝဲသ့ၣ်တဖန်လီၤ.



အလီၢ်မုၢ်အိၣ်လၢတၢ်မၤစၢၤလၢတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖး အဂီၢ် ပုၤဖာစၢ်ဖိတဖန်န့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢကယုတၢ်မၤ စၢၤဆူပုၤလၢအဝဲသ့ၣ်န့ၣ်န့ၣ်ဝဲတဂၤလၢကမၤစၢၤ အီၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤဖာစၢ်ဖိလၢအလီၢ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤ ဘၣ်ဆၢ်ပုၤလၢကမၤစၢၤအီၤမုၢ်တအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်တၢ်ဖး ဒးပုၤဘၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒါကဘၣ်ရဲၣ်ကျဲၤန့ၣ်အီၤလီၤ. ပုၤဖာစၢ်ဖိမုၢ်ပုၤပိၣ်မုၢ်န့ၣ်တၢ်ဖးဒးဖိဒ်မုၢ်ပုၤဘၣ်မုၢ် ဘၣ်ဒါကဘၣ်မၤစၢၤဝဲလီၤ.



နမ့ၢ်အိၣ်တဆူၣ်တချ့ဘၣ်ဒီး အိၣ်ဒ်လၢဟ့ၣ်တက့ၢ်. ဆဲးကျိးကသံၣ်သရၣ်ဒိၣ်ဒိၣ် ဒီးယုတၢ်မၤ စၢၤတက့ၢ်.



အိၣ်စီၤစ့ၤလိၣ်သးတဂၤဒီးတဂၤ အဘၢၣ်စၢၤယုခိၣ်ယီၢ်လီၢ်တက့ၢ်.



နမ့ၢ်လဲၤဟးထီၣ်ဆူတၢ်ဖးန့ၣ် ထီထီၣ်ယၢ်နီၣ်ကျၢ်ဘၢနီၣ်ဒီးထး ခိၣ်တက့ၢ်.



ဟးဆဲးတၢ်ဟံးစုကွၢ်မဲၣ်လိၣ်သးတက့ၢ်.



နမ့ၢ်တသုနစုဘၣ်ဒီး တဘၣ်ဖိၣ်လီၤနမဲၣ်သၣ်တဂ့ၤ.



ဖဲနကူးဒီးကဆဲးအခါန့ၣ်ကးဘၢယၢ်န နီၣ်ဒီးနထးခိၣ်ဘၣ်ဘၣ်ဘၢဘၢတက့ၢ်. စူးကါနစုန့ၣ်က့ၣ်ကျီၤမ့တမ့ၢ်စးခိၣ်ထးရူ ဒီးဒီတဒၢအီၤတက့ၢ်.



စူးကါချီသိးဒီးသ့စီနစုလၢ ထဲခဲအဲၤခဲအဲၤတက့ၢ်.



စးခိၣ်ထးရူလၢနစူးကါတုၢ်လဲၤအီၤတဖန်တၢၤ ကွံၣ်အီၤဆူတၢ်ကမ့ၢ်ဒးပုၤပုၤမုၢ်မုၢ်နီၣ်နီၣ်တက့ၢ်. သ့ကွံၣ်နစုစီမုၢ်မုၢ်နီၣ်နီၣ်တက့ၢ်.